
Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 
Από το υπ’ αριθ. 12/2013 πρακτικό συνεδρίασης  
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 270/2013                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Απόρριψη ενστάσεως αναδόχου του έργου «Κατασκευή 
Γέφυρας Αφών Κούσιου» κατά παράλειψης της 
Διευθύνουσας Υπηρεσίας σύνταξης πρωτοκόλλου 
διαπίστωσης βλαβών λόγω ανωτέρας βίας. 

 
         Σήμερα 20 Μαΐου του έτους 2013 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 19:00 συνήλθε σε 
τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα συνεδριάσεων του Δημοτικού 
Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 16-5-2013 
γραπτή πρόσκληση του Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Προέδρους 
Δημοτικών & Τοπικών Κοινοτήτων, τους Εκπροσώπους Τοπικών Κοινοτήτων, τον Πρόεδρο του 
Τοπικού Συμβουλίου Νέων και στην Δήμαρχο, σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 67 του Ν. 
3852/2010 και του άρθρου 7 του Ν. 3443/2006. 
          Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται η Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη απαρτία, αφού 
επί συνόλου 41 μελών βρέθηκαν παρόντα  36 μέλη: 

                  Παρόντες                                                                                           Απόντες 
1)Δ. Δάσκαλος, 2)Μ. Σουμελίδης, 3)Θ. Θεοδωρίδης, 
4)Γ.Μιχαηλίδης, 5)Α. Λαζαρίδης, 6)Ν. Τσιαμήτρος, 
7)Ε.Αρχοντάκη, 8)Π. Παυλίδης, 9)Τ. Χατζηαθανασίου, 
10)Θ.Αγγελίνας, 11)Λ. Πουλασουχίδης, 12)Κ. Βοργιαζίδης, 
13)Ν.Μωυσιάδης, 14)Χ. Κούτρας, 16)Ν. Μαυροκεφαλίδης, 
16)Π.Τσαπαρόπουλος, 17)Α. Καγκελίδης, 18)Μ. Παπαϊωάννου, 
19)Θ. Κορωνάς, 20)Γ. Κάκαρης, 21)Β. Παπαδόπουλος, 
22)Κ.Κουτσαντάς, 23)Λ. Τσαβδαρίδης, 24)Α. Νεστορόπουλος, 
25)Α. Γκαμπέσης, 26)Κ. Κοστογλίδου, 27)Α. Βασιάδης, 
28)Β.Γιαννουλάκης, 29)Χ. Τσιούντας, 30)Ε. Γουναράς, 
31)Γ.Σουμπέκας, 32)Κ. Παναγιωτίδης, 33)Α. Παπαδόπουλος, 
34)Σ.Κουμτσίδης, 35)Ι. Σοφρόνωφ, 36)Γ. Μελιόπουλος. 

Β. Σταυροπούλου, Χ. Γαϊτάνου, 
Κ.Συμεωνίδης, Δ. Γκέκα, Ι.Αγγέλογλου 

        Παρόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων                                           Απών Πρόεδρος 
         & Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων                                                               Τ.Σ. Νέων 

Σ.Ασλάνογλου, Ι. Παπαδόπουλος, Ε. Κελεσίδης, Ν. Αγγέλου Κ.Καπανίδης 
Απόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων 
& Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων 

Δ. Κουλουριώτης, Χ. Δουλγερίδου, Θ. Σούλας, Ι. Λιάτσιου, Σ. Κρομμύδας, Ε. Εμμανουηλίδης, Η.Σοφιανίδης,  
Σ.Μισοκέφαλος, Α. Βοργιαζίδου, Α. Πέτρου, Α. Κακαγιάννης, Α.Ορφανίδου, Η. Μπατσαράς, Σ. Ρίσσου, Γ. Οικονόμου, 
Ι.Χειμώνας, Κ. Νένος, Χ. Τσανασίδης, Ι. Καπετανίδης, Π. Ποταμόπουλος, Π. Πιτούλιας, Κ. Τζήμας, Μ. Λαμπριανίδης, 
Μ.Τέτος. 
Σημείωση: 1) Κατά την προ ημερήσιας διάταξης συζήτηση αποχώρησαν ο κ.Β.Γιαννουλάκης. 
2) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 262/2013 απόφασης προσήλθε ο κ.Π.Τσαπαρόπουλος και αποχώρησε ο κ.Μ.Σουμελίδης. 
3) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 263/2013 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Γ.Σουμπέκας, Ι.Σοφρόνωφ, Σ.Κουμτσίδης, 
Θ.Θεοδωρίδης. 
4) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 265/2013 απόφασης αποχώρησε ο κ.Α.Γκαμπέσης και προσήλθε η κ.Ι.Σοφρόνωφ. 
5) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 266/2013 απόφασης προσήλθε ο κ. Α.Γκαμπέσης. 
6) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 267/2013 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ.Θ.Θεοδωρίδης, Γ.Σουμπέκας. 
7) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 268/2013 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ.Σ.Κουμτσίδης, Β.Γιαννουλάκης. 
8) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 269/2013 απόφασης αποχώρησε ο κ.Π.Παυλίδης και προσήλθε ο κ.Α.Βασιάδης. 
9) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 270/2013 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ.Σ.Κουμτσίδης, Α.Παπαδόπουλος, Π.Τσαπαρόπουλος. 
10) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 272/2013 απόφασης αποχώρησε ο κ.Δ.Δάσκαλος. 
11) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 273/2013 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Α.Βασιάδης, Θ.Θεοδωρίδης, Β.Γιαννουλάκης, 
Χ.Τσιούντας. 
12) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 274/2013 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Α.Γκαμπέσης, Μ.Παπαϊωάννου. 
13) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 275/2013 απόφασης αποχώρησε η κ.Ι.Σοφρόνωφ και προσήλθαν οι κ.κ. Β.Γιαννουλάκης, 
Μ.Παπαϊωάννου. 
14) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 277/2013 απόφασης αποχώρησε ο κ.Ν.Μωυσιάδης. 
15) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 278/2013 απόφασης αποχώρησε ο κ.Γ.Μελιόπουλος και προσήλθε ο κ.Ν.Μωυσιάδης. 

 
 



 
Στη συνέχεια ο πρόεδρος, εισηγούμενος το 4ο θέμα της ημερήσιας διάταξης, έθεσε 

υπόψη του συμβουλίου το από 13-5-2013 εισηγητικό σημείωμα του αντιδημάρχου 
Αριστομένη Λαζαρίδη, που έχει ως εξής: 

Στις 10/4/2013 κατατέθηκε από τον ανάδοχο, η με αριθμό πρωτ.18082 ειδική 
δήλωση για βλάβες στο έργο λόγω ανωτέρας βίας, κατά την 7η Απριλίου 2013 και σύμφωνα 
με το άρθρο 58 του Ν. 3669/08. 

Η Υπηρεσία άμεσα ανταποκρίθηκε στο αίτημα και  ο  επιβλέποντας μαζί με τον 
αντίκλητο του αναδόχου, μετέβη στις 11.4.13 στο εργοτάξιο για αυτοψία, προκειμένου να 
εξακριβωθεί το περιεχόμενο της δήλωσης. Σύμφωνα με το άρθρο 58 του Ν. 3669/08 αν ο 
ανάδοχος υποβάλει ειδική δήλωση βλαβών, η Διευθύνουσα Υπηρεσία οφείλει να ζητήσει 
από την Προϊσταμένη Αρχή τον ορισμό επιτροπής από τεχνικούς υπαλλήλους που οφείλουν 
να προβούν σε επιτόπια εξέταση και να συντάξουν σχετικό πρωτόκολλο διαπίστωσης 
βλαβών. Το Δημοτικό Συμβούλιο κατόπιν σχετικής εισήγησης της Τ.Υ.Δ.Β. με την 
230/29.04.2013 απόφαση του όρισε τους 1. Ευθύμιο Γκαβανά, 2. Καπετανάκη Βασίλειο, 3. 
Θεοδωρίδη Σάββα ως επιτροπή διαπίστωσης των βλαβών. 

Η επιτροπή μετέβη στο έργο στις 30.4.2013 για επιτόπια εξέταση, αφού πρώτα 
ενημέρωσε τηλεφωνικά τον αντίκλητο  του αναδόχου. Ο ανάδοχος δεν παραβρέθη και η 
επιτροπή  κατέγραψε τις διαπιστώσεις της σε πρωτόκολλο διαπίστωσης βλαβών. Το 
πρωτόκολλο  διαβιβάστηκε στον ανάδοχο στις 7/5/2013 εμπρόθεσμα και εντός των δέκα 
ημερών από την σύσταση της επιτροπής όπως ορίζει  το άρθρο 58 του Ν. 3669/08. 

Εντωμεταξύ ο ανάδοχος κατέθεσε την με αριθμ πρωτ. 21575/30.4.13 ένσταση του 
κατά παράλειψης της Δ/νσας Υπηρεσίας συντάξεως πρωτοκόλου διαπίστωησς βλασβών απο 
ανωτέρα βία. Ο ανάδοχος στην ένσταση του ζητά : 

Α) Να γίνει δεκτή η ένσταση του  
Β) Να αναγνωριστεί η παράλειψη της οφειλόμενης νόμιμης ενέργειας της Δ/νουσας 

Υπηρεσίας 
Γ) Να αναγνωριστεί η αυτοδίκαια αποδεκτή των αιτημάτων 
Δ) Να αναγνωριστούν οι βλάβες που σημειώθηκαν στο έργο. 
 
ΠΑΡΑΤΗΡΗΣΕΙΣ  
Της Τεχνικής Υπηρεσίας επί των αναγραφόμενων στην ένσταση 
1ον ) Σύμφωνα με το άρθρο 58 παρ. 4 του Ν. 3669/08 η επιτροπή διαπίστωσης 

βλαβών οφείλει εντός 10 ημερών από τη σύσταση της να συντάξει σχετικό πρωτόκολλο 
διαπίστωσης βλαβών. Η επιτροπή συστάθηκε στις 29.4.13 με την 230/13 απόφαση του Δ.Σ. 
Βεροίας. Το πρωτόκολλο διαβιβάστηκε με το 18082/7.5.13 έγγραφο της Τ.Υ.Δ.Β. στον 
ανάδοχο ήτοι εμπρόθεσμα εντός της οριζόμενης από τον νόμο προθεσμίας οπότε δεν 
παρέλειψε να προβεί σε οφειλόμενη ενέργεια. 

 
Κατόπιν των ανωτέρω: 
Η  Υπηρεσία εισηγείται την απόρριψη της ένστασης του αναδόχου κατά 

παράλειψης Υπηρεσίας να συντάξει πρωτόκολλο διαπίστωσης βλαβών του έργου 
«Κατασκευή Γέφυρας Αφών Κούσιου».  

Κατ’  εφαρμογή δε  των διατάξεων του άρθρου 17 του Π.Δ. 171/87 και του άρθρου 
76 του Ν. 3669/08 σύμφωνα με τα οποία, μετά από ένσταση αναδόχου κατά πράξης της 
Διευθύνουσας Υπηρεσίας, η Υπηρεσία διαβιβάζει την ένσταση και τις παρατηρήσεις της 
στο Δημοτικό Συμβούλιο για να εκδώσει σχετική απόφαση, καλείται το Δημοτικό 
Συμβούλιο για την λήψη σχετικής απόφασης 

Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 
Λαζαρίδης: Πρόεδρε, είναι μια διαφορετική άποψη που έχει σε σχέση με αυτήν της 

υπηρεσίας για το από πότε μετράνε το χρονικό διάστημα, με βάση το οποίο εμείς θα έπρεπε 
να συντάξουμε ένα πρωτόκολλο βλαβών για όσα έγιναν ή δεν έγιναν από τις τελευταίες 
πλημμύρες.  

Εμείς θεωρούμε ότι από τη σύσταση της επιτροπής κι έτσι είναι, αυτός έχει 
διαφορετική άποψη κι γι’ αυτό ενίσταται. Εισηγούμαι επίσης την απόρριψη της ένστασης.  



Τσαβδαρίδης: Μετά την απόρριψη της ένστασης από το Δ.Σ. τί δυνατότητα έχει να 
προσφύγει εναντίον της απόφασης του Δ.Σ. αν δεν του αρέσει; 

Λαζαρίδης: Μπορεί να πάει στο επόμενο στάδιο, στο περιφερειακό συμβούλιο 
δημοσίων έργων. 

Τσαβδαρίδης: Του οποίου η απόφαση είναι δεσμευτική;  
 Λαζαρίδης: Σ’ αυτό το επίπεδο είναι, ως προς το γενικό γραμματέα.  
 Τσαβδαρίδης: Αν δικαιωθεί αυτός, τί γίνεται;  

Εμείς το έχουμε ψάξει καλά; Αν γίνει δεκτή και κριθεί ότι πράγματι ο ΑΠΕ δεν 
προέβλεπε και στο προηγούμενο και τώρα, αν γίνει δεκτή η ένσταση, προφανώς δεν 
μπορούμε να τον κηρύξουμε έκπτωτο.  
 Λαζαρίδης: Γενικότερα σας είχα πει ότι και μάλιστα ήμουν λίγο έντονος, τη 
θεώρηση που έχετε κι εσείς εδώ και δύο χρόνια για την κήρυξη έκπτωσης, θα ήταν λίγο 
στον αέρα, εξαιτίας του ότι είχαμε από τότε αποφάσεις σχετικά με τα ικριώματα, με τη 
μελέτη για το αν υπήρχε ή όχι. Αν τον κηρύσσαμε έκπτωτο όπως είχατε προτείνει εσείς και 
αργότερα μπορεί να δικαιώνονταν.  
 Τσαβδαρίδης: Και τώρα μας λέτε ότι είμαστε σε καλύτερο δρόμο. 
 Λαζαρίδης: Όχι, αλλά θα ήταν πρόωρο. 
 Τσαβδαρίδης: Αν κ.Λαζαρίδη ο ανάδοχος δικαιωθεί στην προσφυγή που θα κάνει 
ενδεχομένως κατά της απόφασης σήμερα του Δ.Σ. που απορρίπτει τις ενστάσεις του, plan b 
για τη δημοτική αρχή για την κατασκευή του έργου, υπάρχει;  
 Μια τελευταία ερώτηση. Έστω ότι απορρίπτεται και κηρύσσεται έκπτωτος για ό,τι 
παραλήψεις έχει κάνει μέχρι σήμερα, σε πόσο χρονικό διάστημα πιστεύετε ότι θα 
ξαναπροκηρυχθεί διαγωνισμός για να τελειώσει το έργο; τί ορίζει ο νόμος;  
 Λαζαρίδης: Αυτό είναι ένα μεγάλο ζήτημα γιατί κάποιοι έχουν την άποψη ότι είναι 
κοντινό αυτό το διάστημα, αυτός θεωρεί ότι μέσω δικαστικών προσφυγών κλπ θα το 
καθυστερήσει, δε θέλει την έκδοσή του, αυτό είναι κάτι που θα κριθεί, δεν μπορεί κανείς να 
πει ότι είναι δυο μήνες ή δυο χρόνια.  
 Νεστορόπουλος: Μια ερώτηση έχω μόνο. Αν η επιτροπή που ορίστηκε στις 29/04, η 
τριμελής αυτή, το πρωτόκολλο δεν το έχουμε, τι ακριβώς λέει το πρωτόκολλο σε σχέση με 
την αίτηση την αρχική που είχε κάνει; 
 Γκαμπέσης: Είναι ένα έργο το οποίο συζητήθηκε πάρα πολύ και αφορά όλους μας, 
όμως εδώ που έφτασε είναι σε μια κρίσιμη καμπή. Είναι γνωστό ότι οι εταιρίες έχουν 
ειδικούς συμβούλους και ειδικούς νομικούς οι οποίοι ασχολούνται με τα έργα. Ο Δήμος 
Βέροιας σ’ αυτή τη φάση που είμαστε, χωρίς να λέω ότι το τεχνικό προσωπικό του δήμου ή 
το νομικό προσωπικό δεν είναι καλό, μήπως έχει ανάγκη να πάρει γνώμη από ειδικούς 
νομικούς που ασχολούνται με τέτοια δημόσια έργα και από ειδικούς τεχνικούς ώστε να έχει 
καλύτερο οπλοστάσιο για να αντιμετωπίσει τον εργολάβο; ένα αυτό.  

Μετά από όλη αυτή τη διαδικασία που χρόνια παρακολουθούμε και μπορεί να γίνει 
κάλλιστα και σήριαλ με συνέχειες, ο δωρητής ενδέχεται, υπάρχει νομική δυνατότητα να πει 
κύριοι ευχαριστώ πολύ, αφού είστε ανίκανοι, φέρτε τα λεφτά μου πίσω και χαίρετε;  
 Λαζαρίδης: Να σας πω το εξής, σχετικά με τις τελευταίες πλημμύρες είχαμε 
πράγματι θέματα στον Τριπόταμο, ανέβηκε η στάθμη παραπάνω, πήρε «σβάρνα» κάποια 
χωματουργικά.  

Αυτό που έκανε ήταν να μεταφέρει κάποια υλικά που τοποθετήθηκαν από τον ίδιο 
για να μπορεί να δουλεύει. Εμείς θεωρούμε ότι δεν υπάρχει κάτι σοβαρό γιατί πρέπει να 
αποκατασταθεί, ουσιαστικά μιλάμε για πενταροδεκάρες, δε θεωρούμε ότι είναι κάτι που 
έχει βάση.  

Ανεπίσημα, όλο αυτό το διάστημα, εδώ και χρόνια, παίρνουμε την άποψη ανθρώπων 
ειδικών παράλληλα με τη δουλειά που κάνουμε εμείς, υπάρχει και μια σκέψη να το κάνουμε 
και επίσημα, θα το δούμε αυτό. Για τη δωρεά ή όχι αυτό δεν μπορώ να το ξέρω. 
 Δήμαρχος: Δεν είναι τόσο απλό κ.Γκαμπέση, το έχουμε ρωτήσει και στους 
συμβολαιογράφους, δεν είναι τόσο απλό να πάει ο Γιάννης και να πει, γιατί η δωρεά 
υπογράφηκε και από το Λάκη ο οποίος συγχωρέθηκε. 
 Τσαβδαρίδης: Σήμερα κ.Λαζαρίδη, Δήμαρχε, ακούστε με λίγο, θα καταγραφούν 
αυτά στα πρακτικά και να ξέρετε ότι εγώ, μακάρι να μη χρειαστεί να κάνω χρήση αυτών 



που θα πω, αλλά προσέξτε, σήμερα είναι η πιο κρίσιμη συνεδρίαση για το έργο της γέφυρας 
Κούσιου.  

Σήμερα φτάσαμε στο αμήν μετά από τρία χρόνια που έχει εκτελεστεί το 10%, το 
15%, το 20%, του έργου, το 40%. Εγώ να δεχτώ την τοποθέτηση του κ.Δάσκαλου ότι είναι 
40%.  

Σήμερα λοιπόν που έχουμε πει πάρα πολλά σ’ αυτήν εδώ την αίθουσα, καταλήξαμε 
ότι δυστυχώς ο χρόνος που η δημοτική αρχή παρείχε στο συγκεκριμένο εργολάβο 
προκειμένου να κατασκευάσει το έργο και η ανοχή που επέδειξε, αποδείχθηκε ότι δεν ήταν 
σωστή, διότι εκμεταλλεύτηκε το χρόνο που του δώσαμε, την αδυναμία αν θέλετε που 
επιδείξαμε. Θέλω να είμαι ήπιος στις εκφράσεις που θα χρησιμοποιήσω κι έγινε αυτό που 
έγινε και πλέον πειστήκαμε όλοι θεωρώ, εάν κρίνω από τις τοποθετήσεις που κάναμε σ’ 
όλες αυτές τις συνεδριάσεις που ασχοληθήκαμε με το θέμα Κούσιου, όλοι είπαμε ή 
καταλήξαμε στο συμπέρασμα ότι ο άνθρωπος αυτός και δεν μπορούσε να φτιάξει το έργο 
και δεν ήθελε κι από την πρώτη στιγμή που το χτύπησε, προσπάθησε με νομικά τερτίπια να 
βρει τρόπο να μη χάσει τις εγγυητικές του επιστολές, να διαφύγει χωρίς υπαιτιότητα από το 
έργο και να μην κηρυχθεί έκπτωτος με ό,τι δυσμενές συνεπάγεται όπως ξέρουμε όλοι για 
τους εργολάβους δημοσίων έργων, η κήρυξή τους ως εκπτώτων.  

Σήμερα κ.Λαζαρίδη διαβεβαιώσατε το σώμα, κι αυτή η διαβεβαίωση είναι πολύ 
σημαντική, ότι πλέον είστε υποψιασμένοι, είστε γνώστες κι ότι αυτήν την αδυναμία που 
είχαμε μέχρι σήμερα, μέχρι την προηγούμενη συνεδρίαση που του δώσαμε εννιά - δέκα 
μήνες, να έχουμε το πάνω χέρι, πάμε να φτιάξουμε έτσι τα επιχειρήματά μας και έτσι τη 
γραμμή μας ώστε να βρεθούμε εμείς από πάνω, να έχουμε εμείς το πάνω χέρι και να 
μπορέσουμε επιτέλους έστω μετά από τρία χρόνια να τον διώξουμε, να τον κηρύξουμε 
έκπτωτο, αφού καταλήξαμε στο ότι δε θέλει να κατασκευάσει το έργο και να πάμε να δούμε 
πώς μπορεί μετά, όπως προβλέπει ο νόμος, όπως θέλει η Δήμαρχος κι όπως θέλουμε όλοι 
μας, να βρούμε επιτέλους έναν ανάδοχο που θα ξέρει να κατασκευάζει γέφυρες και θα έχει 
τη διάθεση να τις κατασκευάσει.  

Σήμερα λοιπόν προσέξτε, γιατί αν δεν έχετε συνεννοηθεί σωστά με τους νομικούς 
σας παραστάτες, αν η ένσταση αυτή που λέτε να απορριφθεί δεν είναι η αιτιολόγηση της 
απόρριψης εμπεριστατωμένη και νόμιμη και νομικά βάσιμη, τότε θα ανοίξετε τους ασκούς 
του Αιόλου Δήμαρχε και όχι μόνο δε θα καταφέρετε να τον διώξετε, αλλά θα γίνουν 
συσωρευτικά δυο πράγματα: θα παραμείνει στο έργο και κάποια στιγμή το εναπομείναν 
ποσό για την κατασκευή του έργου δε θα φτάσει για να αποζημιωθεί ο συγκεκριμένος 
άνθρωπος.  

Εγώ κρούω τον κώδωνα του κινδύνου, γιατί εσείς σήμερα μας είπατε ότι τα είδατε 
όλα, ότι δεν είναι συμβατική υποχρέωση, εδώ διαβεβαιώσατε το σώμα ότι δεν έπρεπε τα 
συμβατικά ικριώματα να συμπεριληφθούν στον 5ο ΑΠΕ, γιατί αυτό θα είναι αντικείμενο 
έρευνας και εξέτασης από την άλλη επιτροπή.  

Εγώ λοιπόν το λέω και σ’ εσάς το λέω και στην Δήμαρχο για να το χρησιμοποιήσω, 
μένω στις διαβεβαιώσεις τις δικές σας, φροντίστε να έχετε τουλάχιστον τώρα, γιατί τώρα 
έχετε ακόμη μεγαλύτερη ευθύνη, να μπορέσετε με τον τρόπο που χειρίζεστε το θέμα όπως 
είπατε ότι ξέρετε τι κάνετε, να μπορέσετε νομίμως να απεγκλωβιστείτε από τον 
συγκεκριμένο εργολάβο και δέστε καλά τα νομικά σας θέματα.  

Το λέω πέμπτη φορά γιατί ξέρω ότι δεν τα βλέπετε και σε μικρότερης σημασίας 
ζητήματα, να μην αναφερθώ σε συγκεκριμένα παραδείγματα, είμαστε όλοι μάρτυρες εδώ 
άλλων τοποθετήσεων που έχω κάνει για τέτοια θέματα και προσέξτε καλά γιατί σας λέω ότι 
πλέον είναι αδήριτη ανάγκη αυτός να σηκωθεί να φύγει για να μπορέσει να έρθει ένας 
άνθρωπος που θα τελειώσει το έργο το συντομότερο δυνατό. 
 Γκαμπέσης: Πρόεδρε λυπάμαι πραγματικά για την έκβαση του συγκεκριμένου έργου 
που δυστυχώς γίνεται ένα κακό παράδειγμα όχι μόνο για τη Βέροια αλλά θα έλεγα για όλη 
την Ελλάδα, το μέλλον που μπορεί να έχει η επιθυμία ενός δωρητή ώστε να μπορέσει να 
εκτελέσει ένα έργο να βοηθήσει τον τόπο του.  

Η Βέροια δεν έχασε μόνο το έργο αλλά έχασε κι όλους τους μελλοντικούς δωρητές 
οι οποίοι μπορούσαν να είχαν στο πίσω μέρος του μυαλού τους ότι … 
 Πρόεδρος: κ.Γκαμπέση αυτά είναι χιλιοειπωμένα, επί της ενστάσεως να μιλήσετε 
παρακαλώ. 



 Γκαμπέσης: Όχι θα μιλήσω επί τρίλεπτο αυτό που θέλω εγώ.  
Βλέπω λοιπόν ότι αυτά που λέω ίσως να τσούζουν, να πειράζουνε, γιατί θυμάμαι με 

μεγάλη στεναχώρια τους μεγάλους καυγάδες που έγιναν σ’ αυτήν την αίθουσα μεταξύ του 
πρώην αντιδημάρχου Τεχνικών και του νυν, όπως θυμάμαι και τις διαβεβαιώσεις της 
Δημάρχου και σ’ αυτήν την αίθουσα και έξω ότι η γέφυρα θα γίνει μέχρι τις εκλογές. Δε μας 
είπαν όμως μέχρι ποιες εκλογές και δε μας είπαν πόσα χρήματα, πόσες εργατο-ώρες και 
πόσα δικαστήρια θα δούμε, θα παρακολουθήσουμε, ευτυχώς όχι εμείς, λόγω της 
ανικανότητας αυτών που διαχειρίστηκαν το θέμα.  

Ένα έχω να πω, ότι κι αυτό όπως και πολλά άλλα έργα που έγιναν, χειρίστηκαν, η 
σημερινή δημοτική αρχή η οποία δεν είχε μια ενιαία αντιμετώπιση στα θέματα, είναι ο Θεός 
να βάλει το χέρι του, γι’ αυτό έκανα την ερώτηση να έχετε τουλάχιστον καλή νομική 
κάλυψη και καλή τεχνική κάλυψη κι ό,τι λέω τα λέω με αγωνία και με αγάπη για τους 
συναδέλφους που διαχειρίζονται τα θέματα, δεν το λέω για να γίνει ντόρος, διότι ξέρω τι 
γίνεται με τις τεχνικές εταιρίες, ξερώ τι καθηγητές έχουν από πίσω και μηχανικούς και 
νομικούς κι αν θα πάει έτσι η δημοτική αρχή λυπάμαι, αλλά θα έχει μεγάλη ουρά αυτό το 
θέμα. 
 Βασιάδης: Δεν έχω ξαναμιλήσει γι’ αυτό το θέμα διότι όταν προσετέθη στη σύνθεση 
του Δ.Σ. ήδη βρισκόταν σε εξέλιξη.  

Βρίσκομαι όμως στη δυσάρεστη θέση να διαπιστώσω ότι όλη η ιστορία έχει 
περιέλθει σε ένα είδος κλεφτοπολέμου, ενός κλεφτοπολέμου ο οποίος είναι αναντίστοιχος 
με το κύρος, την ιστορία, την εμπειρία αλλά και την προοπτική την οποία έχει η πόλη μας 
και ο Δήμος Βέροιας.  

Σ’ αυτόν τον κλεφτοπόλεμο δυστυχώς ο Δήμος ακολουθεί κι άλλοι έχουν την 
πρωτοβουλία των κινήσεων, άλλωστε το θέμα ως τοποθετείται σήμερα είναι μετά από 
πρωτοβουλία την οποία έχει ο αντίδικος.  

Εκτιμώ Δήμαρχε ότι είναι καιρός ο Δήμος να πάρει την πρωτοβουλία των κινήσεων, 
να βγει μπροστά, να αναλάβει τέτοιες δράσεις οι οποίες θα ξεπεράσουν τις όποιες ενστάσεις 
των αναδόχων προκειμένου να είναι αντίστοιχος στη μεγάλη προσφορά η οποία έχει γίνει 
και στις προσδοκίες των δημοτών. Σε ό,τι αφορά βεβαίως την ουσία της όλης υπόθεσης 
όπως εισαγάγεται στο προ συζήτηση θέμα, έχω καλυφθεί από τους προλαλήσαντες.  
 Ασλάνογλου: Εγώ δεν έχω δικαίωμα ψήφου στο θέμα και θα μπορούσα να μιλήσω 
μετά το δεύτερο το σκέλος, μετά το επόμενο θέμα δηλαδή αλλά η γέφυρα είναι ένα κομμάτι 
της πόλης, εφόσον αποφασίστηκε και αφορά την πόλη και με αφορά βέβαια ως Πρόεδρος.  

Εμείς έχω παρατηρήσει ότι δεν έχουμε πάρει απόφαση ότι θέλουμε έκπτωτο τον 
εργολάβο, επίσης ότι η αντιδικία μας είναι τα ικριώματα και μπορεί να κάνουμε εμείς 
λάθος, δηλαδή θα πρέπει να αναλάβει ο δήμος και αυτό το κόστος των ικριωμάτων. Επίσης 
μπορεί να έχει δίκιο ο εργολάβος σ’ αυτό και θα πρέπει εμείς να αναλάβουμε έστω και στον 
επόμενο εργολάβο εφόσον θέλουμε να κατασκευαστεί η γέφυρα, να αναλάβουμε το κόστος 
των ικριωμάτων ως Δήμος Βέροιας. Τα υπόλοιπα ζητήματα είναι όντως ζητήματα τα οποία 
δεν έχουν στόχο δηλαδή σ’ αυτή την αντιμετώπιση στο να τον διώξουμε κι επίσης δεν 
ξέρουμε μετά τι θα κάνουμε.  

Εγώ θα έλεγα να πάρετε μια απόφαση συνολική για να μπορούμε να ξέρουμε τι θα 
κάνουμε, πως θα το αντιμετωπίσουμε το ζήτημα ώστε να κατασκευαστεί η γέφυρα. Τα 
υπόλοιπα είναι όντως πρακτικά ζητήματα και νομικά, τα οποία με κάλυψε ο κ.Βασιάδης, 
όσον αφορά δηλαδή τον τρόπο αντιμετώπισης.  
 Δάσκαλος: Πολύ σύντομα κιόλας, επειδή άκουσα προηγουμένως, ο Αποστόλης 
ρώτησε ή ο κ.Τσαβδαρίδης σχετικά με τη διαδικασία της έκπτωσης.  

Η διαδικασία της έκπτωσης πρέπει να ξέρετε ότι είναι μια διαδικασία η οποία 
εφαρμόζεται. Η απόφαση είναι του διευθυντή, του προϊσταμένου της διευθύνουσας 
υπηρεσίας, δηλαδή αυτή τη στιγμή του κ.Βουτσιλά, δεν είναι διαδικασία που θα πάρει 
απόφαση το Δ.Σ. για την έκπτωση.  

Έτσι λοιπόν αν με το καλό, φτάσουμε 30 του μηνός και κάνει σωστή εφαρμογή του 
νόμου ο κ.Βουτσιλάς, αυτά για να ενημερώνεστε, θα πρέπει στις 1, στις 2, στις 3 του μηνός 
να του επιδώσει απόφαση έκπτωσης. Μέσα σε διάστημα δυο μηνών ο ανάδοχος έχει 
δικαίωμα να κάνει προσφυγή στο Δ.Σ. εδώ, τότε αποφασίζει αν θα αποδεχτεί την έκπτωση ή 
όχι.  



Εφόσον αποφασίσει το Δ.Σ. από εκεί και πέρα συνεχίζει τη διαδικασία το Δ.Σ., 
δηλαδή στις 3 Ιουλίου συνεχίζεται η διαδικασία, η υπηρεσία για να βρει ανάδοχο, ο νόμος 
λέει ότι πας στον δεύτερο, πας στον τρίτο κι από εκεί πέρα μπορεί να πας σε κλειστό αριθμό 
συμμετεχόντων ή σε μια εταιρία, όπου θέλεις εσύ.  

Η διαδικασία δηλαδή αν πάμε σε διαδικασία έκπτωσης, καλά τα λέω για να 
καταγραφούν κιόλας, τον Αύγουστο το αργότερα αρχές Σεπτέμβρη, μπορείς να έχεις 
ανάδοχο για να ξεκινήσει η γέφυρα. Τί λέει ο νόμος μεταφράζω.  

Ένα δεύτερο για το φίλο μου το Λάζαρο, αυτά που είπες τώρα γι’ αυτό το θέμα 
έπρεπε να τα πεις στο προηγούμενο θέμα, γιατί ήταν για τον ΑΠΕ. Σ’ αυτό το θέμα είναι το 
πρωτόκολλο διαπίστωσης ζημιών μέσα από την ειδική συγγραφή υποχρεώσεων του 
αναδόχου προβλέπεται ότι δεν έχει να πάρει τίποτα, έπρεπε να πάρει τα απαραίτητα μέτρα, 
σωστά η υπηρεσία απορρίπτει την ένσταση αυτή. 
 Λαζαρίδης: Πρόεδρε θα ήθελα να πω μόνο ένα γιατί έχουμε πει πάρα πολλά. 
Σχετικά με τη διαχείριση του έργου, έχουν πάρει τα εύσημα από τον καταλληλότερο όλων, 
από πραγματογνώμονα του ΥΠΕΚΑ, όταν κάποτε μπορέσουμε να δημοσιοποιήσουμε την 
έκθεση θα το δείτε. Έχουν πάρει τα εύσημα ως προς τη διαχείριση του έργου.  
 Πρόεδρος: Συμφωνείτε με την εισήγηση του αντιδημάρχου Αριστομένη Λαζαρίδη; 

Υπέρ της εισήγησης ψήφισαν δεκαεννιά (19) δημοτικοί σύμβουλοι, οι: Δ. 
Δάσκαλος, Θ.Θεοδωρίδης, Γ. Μιχαηλίδης, Α. Λαζαρίδης, Ν. Τσιαμήτρος, Ε. Αρχοντάκη, 
Τ.Χατζηαθανασίου, Θ. Αγγελίνας, Λ. Πουλασουχίδης, Κ. Βοργιαζίδης, Ν. Μωυσιάδης,  
Χ.Κούτρας, Ν. Μαυροκεφαλίδης, Α. Καγκελίδης, Μ. Παπαϊωάννου, Θ.Κορωνάς, Γ. 
Κάκαρης, Β. Παπαδόπουλος, Κ. Κουτσαντάς. 

Υπέρ της εισήγησης ψήφισε κι ο Πρόεδρος της Δ.Κ. Βέροιας Σ.Ασλάνογλου. 
Λευκή ψήφο έδωσαν δώδεκα (12) δημοτικοί σύμβουλοι, οι: Λ. Τσαβδαρίδης, Α. 

Νεστορόπουλος, Α. Γκαμπέσης, Κ. Κοστογλίδου, Β. Γιαννουλάκης, Χ. Τσιούντας, Ε. 
Γουναράς, Γ. Σουμπέκας, Κ. Παναγιωτίδης, Α.Βασιάδης, Ι. Σοφρόνωφ, Γ. Μελιόπουλος.  

Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Το από 13-5-2013 εισηγητικό σημείωμα του αντιδημάρχου Αριστομένη Λαζαρίδη. 
2.- Την με αρ. πρωτ. 21575/30-4-2013 ένσταση της εταιρίας «ΑΛΙΑΚΜΩΝ ΑΤΕΒΕ». 
3.- Την υπ’ αριθ. 230/2013 απόφαση του Δ.Σ. 
4.- Την με αρ. πρωτ. 18082/10-4-2013 ειδική δήλωση για βλάβες λόγω ανωτέρας βίας του 
αναδόχου του έργου «Κατασκευή Γέφυρας Αφών Κούσιου». 
5.- Ότι εντός της οριζόμενης από το νόμο προθεσμίας, η Διευθύνουσα Υπηρεσία συνέταξε 
πρωτόκολλο διαπίστωσης βλαβών, λόγω ανωτέρας βίας, το οποίο διαβιβάστηκε με το με αρ. 
πρωτ. 18082/7-5-2013 έγγραφο της Δ/νσης Τεχνικών Υπηρεσιών Δ.Βέροιας στον ανάδοχο 
του έργου. 
6.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας 
7.- Τις διατάξεις του άρθρου 65 του Ν. 3852/2010 (Πρόγραμμα Καλλικράτης), του άρθρου 
96 του Ν.3463/2006, των άρθρων 58 και 76 του Ν.3669/2008 και του άρθρου 17 του Π.Δ. 
171/87.  
 

Αποφασίζει κατά Πλειοψηφία 
 

Απορρίπτει την ένσταση της αναδόχου εταιρίας «ΑΛΙΑΚΜΩΝ ΑΤΕΒΕ» που 
υποβλήθηκε στις 30/4/2013 (αρ. πρωτ. 21575) κατά της παράλειψης της Διευθύνουσας 
Υπηρεσίας σύνταξης πρωτοκόλλου διαπίστωσης βλαβών λόγω ανωτέρας βίας. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  270 / 2013 

.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ 
 
 

Τηλέμαχος Χατζηαθανασίου 

 
 

Εμμανουήλ Γουναράς 
ΤΑ  ΜΕΛΗ ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΔΗΜΟΤΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 

Δ. Δάσκαλος  Σ Ασλάνογλου  
Μ. Σουμελίδης     
Θ. Θεοδωρίδης     
Γ. Μιχαηλίδης   ΠΡΟΕΔΡΟΙ & ΕΚΠΡΟΣΩΠΟΙ 

ΤΟΠΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 
 

Α.  Λαζαρίδης  Ι. Παπαδόπουλος  
Ν.  Τσιαμήτρος  Ε. Κελεσίδης  
Ε. Αρχοντάκη  Ν. Αγγέλου  
Π. Παυλίδης     
Θ. Αγγελίνας     
Λ. Πουλασουχίδης     
Κ. Βοργιαζίδης     
Ν. Μωυσιάδης     
Χ. Κούτρας     
Ν. Μαυροκεφαλίδης     
Π. Τσαπαρόπουλος     
Α. Καγκελίδης     
Μ. Παπαϊωάννου     
Θ. Κορωνάς     
Γ. Κάκαρης     
Β. Παπαδόπουλος     
Κ. Κουτσαντάς     
Λ. Τσαβδαρίδης     
Α.  Νεστορόπουλος     
Α. Γκαμπέσης     
Κ. Κοστογλίδου     
Β. Γιαννουλάκης     
Χ. Τσιούντας     
Γ. Σουμπέκας     
Κ. Παναγιωτίδης     
Α. Παπαδόπουλος     
Σ.  Κουμτσίδης  

Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  05-06-2013 

Η Δήμαρχος 
 
 
 

ΧΑΡΙΚΛΕΙΑ 
ΟΥΣΟΥΛΤΖΟΓΛΟΥ - ΓΕΩΡΓΙΑΔΗ 

Α. Βασιάδης 
Ι. Σοφρόνωφ-Ταμπάκη 
Γ. Μελιόπουλος 
  
  
  
  
  

 
 

 
 
 
 
 


